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За всебічну підготовку молодих 
спеціалістів

Мп, колишні студенти академії,
агрономи, хочемо поділитися

з ва;
^ досвідом нашої роботи в 

ві'сІ^’У вівцерадгоспі «Айдар», 
племіпнь району, Ворошилов-
А\арківськог;ааД’̂ ^^} 
градськоі

Основний племінної
госпу -  вироб.,^ т';ору„„„х овець, 
продукції ТОНК.ІДо ,̂ ,̂ ^,3 ^
Крім овець, радг^г") рогатої худоби, 
кількість  велико^й;^:ому в основному 
свиней, птиці. ^ 'зЧворениям кормо- 
мн займ аєм ося

вої базп. в ід п о в ід а є  за збере- 
Агроном^^’а вильне використання 

ж синя і і оборотних коштів, за 
основу’лання і перевиконання дер- 
виькавних планових завдань і одер- 

; ж ання найбільшої кількості сіль
ськогосподарської продукції з о д 
ного гектара при найменших з а 
тратах праці.

Працюючи в радгоспі, ми по
бачили, що всім випускникам а к а 
демії, а особливо агрономам, треба 
більше уваги приділяти вивченню 
економіки і організації сільсько
господарського сиробництва, бух
галтерського обл іку і  статистики, а 
також складанню виробничо-фі- 
нансовога плану. Кожен спеціаліст 
повинен робити фінансово-еконо- 

_ М1ЧНЧЙ аналіз господарської діяль- 
| ,  ності в цілому по радгоспу чя  від- 
І  діленню за певний відрізок часу, 

пов’язуючи його з госпрозрахун
ком. Такий аналіз зобов’язує гли
боко і всебічно вивчати затрати в 

1 грошовому віднонієнні на одиницю 
продукції.

у  радгоспі нам доводиться про
водити роботі[ з- агролісомеліора- 
пії, садівництва, городництва, 
стикатися з питаннями бз-дівиицт- 
ва, особливо будівництва з місце- 

X .матеріалів. Нормування праці 
. встановлення розці]іок за розря
дами на одиницю роботи є щоден
ним обов’язком спеціаліста. А тому 
слід широко знайомити випускників 
з прийомами проведення хрономе
тражу і фотографування виробни
чих процесів.

Часто доводиться займатись пе
реобладнанням складних сільсько- 

• господарських машин для збиран- 
л ня кукурудзи, соняшника, насіння 
Д 'Загаторічних трав і інших культур, 

проводити операції по частковому 
І  польовому ре.моиту і регулюванню 
) цих машин з метою їх  правильної 

експлуатації. Та, на жаль, не з і 
усіх цих питань студенти одержу-

І В ЦЬОМУ НОМЕРІ  ̂
І ви ПРОЧИТАЄТЕ: 4

♦ 
І  
І

І

1 ☆  Перші іспити.
Т ☆  Підняти роль виклада-
т ча у вихованні молоді.
4  ‘й’ В лабораторіях учених.
^ ☆  Д о  нового піднесення

науково - дослідної роботи 
студентів.

Жіноча команда фа
культету економіки і органі 
зації сільського господарсг 
ва і чоловіча команда фа
культету механізації сіль
ського господарства — за 
воювали перше місце на 
лижній естафеті.

т

!

ють необхідні знаїїня в академії. 
Ми вважаємо, що програми ви
кладання організації сільськогос
подарського виробництва, економі
ки сільського господарства, бух
галтерського обліку, статистики, 
механізації сільського господарст
ва, будівництва слід поглибити і 
розширити.

Треба мати також любительські 
права шофера, тому 'що спеціалі
сти забезпечуються автотранспор
том.

Н а виробництві з успіхом м ож 
на проводити науково-дослідну 
роботу. Б аж ано було б, щоб ака- 
демія забезпечувала молодих спе
ціалістів керівниками, які переві
ряли б правильність досліджень і 
техніку їх ■ виконання. Та й в за 
галі було б непогано одержувати 
допомогу з боку академії в роз
робці заходів з окремих питань. 
З  метою поліпшення роботи і роз
ширення пле>[інного тонкорунного 
вівчарства дирекція радгоспу 
«Айдар» і ми, як колишні студен
ти. звертаємось до ректорату ак а 
демії з проханням допомогти в 
розробці ряду заходів з агролісо
меліорації, поліпшення пасовиськ 
на схилах, складання грунтової 
карти по трьох відділеннях р ад 
госпу, розроблення системи удо’б- 
реиь і обробітку грунту. Допомога 
академії полягала б у посиланні 
в наш радгосп спеціалістів і сту- 
дентів-практикантіа, особливо з 
факультету агрохімії і грунтознав
ства для складання грунтової кар 
ти.

Було б непогано, якби академія 
з метою обміну досвідом провела 
в лютому 1957 року конференцію 
молодих спеціалістів, вихованців 
академії,  разом з професорсько- 
викладацьким cклaдo^[ і колекти
вом студентів.

О. УСТИЛ1ЕНК0, 
головний агроном радгоспу 
«Андар»,

В. ФОРОСТЯИИЙ, 
агроном ферми Л'Ь 1.

Віхи життя
Цей яскравий сонячний трав

невий ранок назавжди залишиться 
в пам’яті моїх ровесників. Ми, 
хлопці -в піонерських галстуках і 
коротеньких штанцях, прийшли на 
екзамен. Це був наш перший в 
житті екзамен. Тоді ми точно ще 
не знали, що це таке. Здогадува
лись тільки, ию будуть сидіти за 
великим столом строгі дяді і тьоті 
і робити все можливе, щоб заси
пати тебе, у  багатьох найзавзяті- 
ших хлопчаків від цієї думки хо
лоло серце.

І хоч всі премудрощі екзамену об
межувались чотирма діями ариф
метики, він був для нас найваж
чим.

Минали роки. Піонери ставали 
комсомольцями, школярі — сту
дентами. з кожним роком усклад
нювались екзамени. І ось сьогодні 
ми, сгудонти шостої групи V кур
су лісоінженерного факультету, 
прийшли складати свій останній 
іспит.

ЕКЗАМЕНИ--ЦЕ НАШ ЗВІТ ПЕРЕД ПАРТІЄЮ,

_  з  усіх 
к і н ц і в  

республіки
з січня почалась остання ек

заменаційна сесія студентів- 
заочників шостих курсів спеці
альностей агрономічної, лісо
господарської і механізації 
сільського господарства. На се
сію викликано 115 чоловік, які
протягом року виконали всі 
контрольні роботи, передбачені 
планом. З а  час сесії студенти 
прослухають лекції, виконають 
лабораторно-практичні роботи, 
складуть заліки і екзамени з 
усіх дисциплін VI курсу. Потім 
студенти агрономічної спеціаль
ності здадуть державні екзаме- 
т і  з організації і планування 
сільськогосподарських вироб
ництв, політичної економії, тва
ринництва і рослинн»щтва.

Студенти спеціальностей лі
согосподарської і механізації 
сільського господарства після 
сесії будуть переведені на дип
ломне проектування строком 
на 4 місяці.

Серед студентів, що прибу
ли на сесію, директор Корости- 
шівського лісгоспу Герой Р а
дянського Союзу В. Балакін, 
тридцятитисячники М. Семи- 
гал — голова колгоспу «Нова 
зірка» Чернуського району на 
Полтавщині, М. Гришко — ди
ректор Бишівської Л\ТС, Київ
ської області, агроном підсоб
ного господарства Ореховсько- 
го цукрозаводу В. Ніколаєнко, 
головний механік племінного 
радгоспу «Старий Каврай» 
І. Скиба, старший механік Ні
жинської МТС А. Юрченко 
та інші.

ПЕРЕД НАРОДОМ
в читальному залі

Настав Новий рік, рік нових 
дерзань, нових досягнень, напо
легливої прані. Ще не встигли 
зняти прикраси з святкових яли
нок, ще в багатьох людей почу
вається святковий настрій, а сту
денті! вже сидять за конспектами і 
підручниками. Адже зараз гаряча 
пора — зимова скзамсіізційиа се
сія. Загляньмо до читального залу. 
Ось за столом сігдить студент і 
зосереджено робить підрахунки на 
логарифмичній лінійці. Час від 
часу вій робить записи на аркуші 
паперу, задумливо наморщує лоб. 
коли виникають труднощі. Це сту
дент IV курсу факультету електри
фікації сільського господарстві 
11. Форманюк. Він готується до з а 
ліку з теплотехніки.

За  сусіднім столом три юнаки, 
забувши про необхідність додер
жувати тишу, пошепки сперечають
ся, перегортаючи сторінки підруч
ників. Кожен доводить с*вою пра
воту. Нарешті спільна' думка 
знайдена, і кожен з них заглиб
люється в читання підручника. 9 
січня ці юнакі[ — студенти III 
курсу факультету економіки і орга
нізації сільського господарства 
А. А\арче}[ко. В. Федорч'енко і 
Г. Тарасов будуть здавати екза- 
ме][ з меліорації, до якого готу
ються заздалегідь.

Ось дівчина в зеленій кофточ
ці з рум’яним обличчям, заплю-

щивши очі. повторює пошепки 
вчену теорему. Поруч з нею п 
нює студент 111 курсу факульті 
механізаиії сільського господа; 
ва Фелорко. який готує по 
аудиторне читання з англійсь 
мови. Біля вікна посланець з бр 
ньої Болгарії — студент ПІ ку; 
лісоінженерногп факультету Ц  
тан Рангелов. Через чотири . 
він складатиме екзамен з елект 
техніки. Бій вже на ПІ курсі. < 
все ж хвилюється перед сесією 

Студенти IV курсу факульті 
електрифікації сільського госі 
дарства П. Цаплай. R
Г. Лінський, М. Шапіро та ін 
готують розділ про електричні N 
шини. Він безпосередньо з в ’я: 
ний з їх майбутньою роботою, і 
му вони наполегливо проробляк- 
\?атеріал конспекту та підручниі 

Скоро екзаменаційна сесія. І 
відчувається у всьому: і  в t o n  

як працюють авторучки, нанизу 
чи рядок за рядком думки на п 
пері, і в паперово.му шелесті ч 
тального залу, і в тому, як діпч 
на-першокурсниця, яка готуєть 
до першої сесії і. заплющивши о 
«ворожить», зводячи пальці: 
попадуться криві другого порядк 

Побажаємо ж, щоб екзамен 
цінна сесія принесла всім, хто тр 
дитьс’я. під'.[інні оцінки.

О. КРАВЧЕНКО.

Іііісупаніш каидидагів до складу «цборчи 
К01ІІСІІІ по виборах у місцеві Ради

З січня ц. р. на всіх факульте
тах нашої акаде.мії відбулися 
збори комчністів, комсомольців, 
членів профспілки та інших гро*

мадс'ьких о| ' анізацій по зисува 
ню кандидатів до складу окр>^жн! 
виборних комісій по вибор 
Кагановичської районної. Киі 
ської міської та обласної Р ад  д 
путатів трудяніих.

Па зборах одностайно обра, 
47 кандидатів, у тому числі 25 ч 
лов’к професорсько-викладацько 
складу. 9 робітників і службовц 
та 13 студентів.

Серед обраних товаришів зна 
на частина проявила себе на ц 
роботі під час минулих виборі

Уже давно увійшли у звичку 
такі поняття, як «екза.менаційний 
квиток», «залікова книжка», «се
сія» і навіть (чого гріха таїти) 
«шпаргалка» і «двійка». Адже ми 
здали за своє життя більш ніж 
півсотні екзаменів і сотні заліків,- 
але і той, перший }[аш, нехитро- 
мудрий іспит з арифметики, і цей 
складний і громіздкніі — з орга> 
нізації і планування лісового гос
подарства — однаково іїадовго і 
глибоко вріжуться в пам'ять, як 
великі віхи на складному життє
вому шляху.

Я дивлюсь на своїх товаришів 
по групі — все це вже поважні до
рослі люди, екза.мени для них, зви
чайно, не дивина, але всі сьогод
ні трохи строгіші, я б сказав, більш 
підтягнуті, ніж завжди. Адже екза
мен останній. Відповідають всі ду
же добре. Погляньте на фото. Д о б 
ре і чітко відповідав Анатолій Н о
сок. Він заслужено одержав від

мінну оцінку. Валентині Закреє- 
вій, видно, не терпиться вже на
решті взяти останній свій екзаме
наційний квиток і сісти обду.мува- 
ти, Забігаючи трохи вперед, ска
жу, що Валя теж непогано відпо
відала, наводила приклади з прак- 
тикіі і одержала відмінну оцінку.

А ось у Олександра Лисиці 
(на передньому плані) щось не 
клеїться — він замислився: буває 
іноді, вилетить щось з голови, а 
на екзамені це особливо неприєм- 
ііо. .Ллє Саша добросовісно готу
вався до сьогоднішнього окзаменч- 
і одержав четвірку.

Екзаминатор, старший викла
дач кафедри організації сільсько
го і лісового господарства Леонід 
Андрійович Коробіевський задово- 
ленпй: з 16 чоловік в групі о чо
ловік одержали оцінку «відмінно» 
і 10 «добре».

К. КРАСНИЙ.
(Фото автора).

У вузах країні
Нове в роботі  

наукового с т у д е н т с ь к о г о  
т о в а р и с т в а

Студентське наукове товари 
ство Ленінградської лісотехніч 
ної академії об'єднує пона, 
1.200 студентів. З а  наслідка.\м 
роботи в минулому навчально 
му році академія зайняла пер 
ше місце серед сільськогоспо 
дарських вузів.

Досвід показує, що науков: 
робота студента є дуже важли 
вою ланкою у формуванні йогс 
як творчого працівника. Вихо 
дячи з рішень Міністерства вИ' 
ЩОЇ освіти, президія СтудеНТ' 
ського наукового товариств?
aкaдe^пï спільно з дирекцією 
вирішили надати студентам
старших курсів, які працюють 
над самостійними дослідницьки
ми і дослідно-конструкторськи
ми те\[амі[. право вільного від
відування лекцій, що дасть
можливість їм повніше Проявіі- 
ти свої творчі здібності.

Студенти, які активно пра
цюють в Студентському науко
вому товаристві, після закінчен
ня академії направлятн.муться 
в науково-дослідні і проектні 
організації.

(«Л есная правда’» ).
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Більше бесід—хороших 
і різних

Партійне бюро факультету 
агрохімії й грунтознавства переві
рило агітаційно-маСову роботу в 
академгрупах.

Розширена нарада академпри- 
кріплених, яка відбулася недавно, 
відмітила, що політбесіди та допо
віді в основному проходять цікаво. 
Особливо жваво обговорюються 
бесіди на теми, запропоновані сту- 

'дентами, такі, як сНовинн в грун- 
т о з п а в с т в і » ( V  курс, агітатор 
О. Боришполь), «Ломоносов та 
його життям, «За здоровий побут» 
(II курс, агітатор К- Костіцина),

! сКіберистика» {II курс, агітатор 
т. їващенко) та інші.

О днак у цій справі є й недо
ліки. Деякі груші не мають по-

стІГшого місця і часу проведенні 
бесід, а тому іноді заняття зрн 
ваються (V курс, академприкр'.п 
лений т. Смоленцев). Не псі сту 
денти регулярно відвідують за 
няття. Академпрнкріплоиі, за ви
нятком т. Кабаченка, мало увап 
звертають на побут студентів, ні 
відвідують їх в гуртожитках та н? 
кутках.

Н арада  накреслила ряд захо 
дів щодо поліпшення агітапіііиО' 
масової роботи в групах.

Н. П РО С Я Н И К.

А як прово д яться" б е 
сіди на інших факуль-
тетах? Ч е к а є м о

листів!
ваших

Менше офіціальності 
на вечорах обміну досвідом

На факультеті механізації со
ціалістичного сільського господар
ства встановилась хороша тр ад и 
ція — щороку проводити вечори 
обміну досвідом з питань навчаль
ної і виховної роботи між студен
тами перших і старших курсів.

Такий вечір відбувся в кінці 
І  грудня. Багато й хороше розпові

дали про своє навчання, участь п 
громадському жіггті, про своє д о 
звілля старшокурсники — відмін
ники, навчання.

В. Коломійченко, студент IV 
курсу, присвятив свій ВИСТІТТ зн а 
ченню дружби в групі.

— Прагніть злитись в одне ц і
ле, будьте др^-^чною, єдиною с ім '
єю: в цьому основа всіх успіхів. — 
сказав він.

О. М:к>^тіна, студентка ІП кур
су. вказала  на те, що основне— 
цс правильно спланувати свій 
день: тоді часу вистачить не тіль
ки на навчання, а й на культурний 
відпочинок.

Над чим працюють  кафедри академі

Нова система коректування
сінгппу пґіпптІн ляиГУНа. Ті

'V ‘к •.

V - S  - і  * ■  -  ■
т

Ш АНОВНИЙ ЧИТАЧУ! 
Запрошуємо тебе поділи- 
тись через газету своїми 

і| думками з приводу того, 
і! як зробити тематичні вечо- [ 
,1 ри молоді цікавими і 
!І змістовними.

Студент V курсу М.  Мочотє!! 
кс розповів про підготовку до ек 
замепа'ЦІйиої сесії, вказав па ис'.'б- 
хідність підвищення студентами 
свого культурного рівня. Студент 
НІ курс-у в .  Кантермаи побажав, 
щоб зміцнювалась друж ба між 
студентами, які закінчили техні
кум, і тими, що прийшли з серед
ньої школи.

Всі вист^'паючі вказували на 
необхідність активної і'часті ком
сомольців і молоді в гро.мадському 
житті академії, в гуртках худож 
ньої самодіяльності.

Вечір закінчився. Першокурс
ники щиро дякували своїм стар
шим товаришам.

Хочеться сказати, що комсо
мольське бюро факультету мало 
уваги приділило організації вечо
ра. Тому він носнв дешо оф іц іаль
ний характер. Щоб у майбутньому 
це не повторювалося, слід на т а 
ких вечорах організовувати висту
пи самодіяльних гуртків. Це и буде 
конкретною формою обміну досві
дом в галузі художньої самодіяль
ності.

В. СИНОДА, 

студент III курсу факультету 
механізації соціалістичного 
сільського господарства.

t-i.
1 V

числах обертів двигуна, тобто ні 
тих, на яких більше всього тракта 
ру доводиться працювати. Значитг 
трактори працюють не на пoшr  ̂
потужність. Щоб усунути цей де; 
фект в тракторах «ДТ-І4», сцівр-,
бітники кафедри тракторів і авг.
мобілів проф. Настеико, до
центи О. Д . Каптановськи^ 
М. Н. Бенедикт, ст. лаборан 
А. Я. Чаплінська по схемі, запре 
поноваиііі завідуючим кафедро 
проф. М. Д̂ . Настенком, 
нову систему к о р е к т у в а ^ '

... В лабораторії 
двигунів кафедри..^-'^,..^^'^Р°'^І^зі 
томобіліь чути І!'" '"Ректорів і ;
дові в и п р о б і  Ст
(зліва паправсІ "Р^вад
тінович, пр оф / Р  К. Лвг

І М. Настеико і а
І. Микола Л\икола 
■ розповідає:

Каптановськиї 
вич Настеико

— Ц я роб] 
співдружності' >та проводиться

Як працює дизель? В циліндр 
двигуна всмоктуєгься повітря; 
стискується і нагрІБасГься до висо
кої температури. В цей момент в 
циліндр вприскується під високим 
тиском паливо. Завдяки  високій 
температурі воно спалахує і таким 
чином відбувається робочий про
цес. Д л я  того, щоб двигун розви
вав повну потужність, потрібно, 
щоб завж ди  кількість повітря в

циліндрі і кількість палива, що 
вприскується в нього, знаходилися І 
в певному відношенні. Інакше к а - ' 
жучи, треба, щоб коефіцієнт н ад 
міру повітря при різних режимах 
роботи мав певну величину. Ц е  
досягається при допомозі так  зв а 
ної системи коректорів.

Проте Існуючі системи Еіе дають 
змоги забезпечити бажаний коефі
цієнт надміру повітря на середніх

а  □ п

Харківського тр^,з виробничникг 
Теоретичні і експе’,кі'с>Р'*Я^о заво 
слідження показали,' иментальні 
на сиегема коректуванЩр, розроб 
чує баж ане протікання f, зайе« 
процесу дизеля і покраш.уе йо 
тягові характеристики.

Н а  ХТЗ виготовлені експериме 
тальні зразки палії^них насосів д  
двигунів «ДТ-14>, обладнані і 
вою системою коректування. Щ  
те ця система може бути викор 
стана і Інших трактор
Найближчим часом на ХТЗ і 
чнеться серійний випуск паливі 
апаратури з новою системою і 
ректувания.

Фото 1 текст К. красного

Ці  Ні с н і д ж е н н й  і о т а ї і і к і в

В И К Л А Д А Ч -В И Х О В А Т Е Л Ь
МОЛОДІ

Недавно відбулося о б ’єднане 
засідання кафедр маркснзму-лені- 
нізму і політичної економії, па 
якому обговорювались питання 
про і'часть викладачів у політико- 
внховній роботі серед студентів у 
позалекційні часи. Товариші 
Д. Попов, Г. Деркач, С. Куций. 
І. Кабика відмітили, що викладачі 
кафедр суспільних наук прово
дять певну виховну роботу з сту 
дентами в позаучбовий «ас. Н а 
приклад. тт. Корнієнко. Бальвас, 
Дорошенко, Козаченріо, Деркач. 
Співак працюють агітаторами б 
академічних групах. організо
вують і допомагають студентам 
проводити політбесіди, комсомоль
ські збори, вирішувати окремі пи
тання з життя групи.

Д еякі викладачі побували на 
факультетських комсомольських 
зборах, у гуртожитках {Б. Кузне
цов, Л. Погорелова. Г. Деркач, 
Хоменко).

Виступали з доповідями перед 
студентами В. ЛІоГісеєнко, Я. /Мо
стовий.

В обговоренні питання взяли 
участь тт. П, Велічай, Л. Шапіро,

Б. Кузнецов, М. Куляк, Л. Овді- 
єііко, В. ІОрч>т<, Л. Майорчик.

У своїх виступах товариші в к а 
зували на істотні недоліки в ідей- 
но-виховній роботі .серед  студен
тів. є нездорові настрої серед д е 
яких студентів, які неправильно ро
зуміють і тому невірно реагують 
на окремі події міжнародного і 
внутрішнього становища.

Декани факультетів, керівники 
окремих кафедр не приділяють н а 
лежної уваги ідейному вихованню 
студентів, 7!Є завж ди  реагують на 
нездорові виступи окремих студен
тів.

Іноді методи виховання підмі- 
, нюються адміністративними зах о 

дами. Справа доходить до того, 
що, наприклад, декан факультету 
механічної технології деревини 
І. Бердинських з комсомольських 
зборів виставив за двері студента.

Збори викладачів суспільних 
наук прийняли рішення про псси- 
лення ідейно-виховної роботи се 
ред студентів і взяли на себе ці
лий ряд  додаткових зобов'язань.

Викладачі суспільних наук про
слухали леїщію -!;Питацня комплек-

Каф едра  ботаніки нашої а к а 
демії веде науково-дослідну робо
ту в галузі цитології і ембріології 
рослин, а також  геоботаніки.

Ц ікаві результати по ■ ембріо
логії пшениці одерж ав  професор 
П. Оксіюк. Виявилось, що від часу 
попадання пилка на приймочку 
до запліднення проходить всього 
25 — ЗО хвилин, в Т01І ч^с як за 
літературними даними цей строк 
визначається в 25 — ЗО і навіть 
40 годин.

Вивчений цитологічно весь х:д 
нагромадження запасних пожив
них речовин (крохмалю, білків) від 
початкових фаз розвитку ендо- 
сперми до дозрівання зернівки. 
Особливо детально досліджено 
утворення алейронових зерен, які 
у пшениці складаються з найбіль
шої кількості оснсвної білкової 
речовини, великого глобоїда І д у 
ж е  малого кристалоїда. Всі ці д о 
слідження внесли істотні поправ
ки і добавки в літературні дані з 
ембріології пшениці.

У 1955 році в «Українському 
ботанічному журналі» П, ОксІюк 
розкритикував роботу Елленгорна 
І деяких Інших ембріологів, ЯКІ 
нібито відкрили так  зване «сома
тичне» запліднення у рослин, виа-

слідок чого в кількох ботанічних 
журналах  розгорнулась ж вава по
леміка. ' ‘

Асистент А. Кавоцькаї вивчає 
ембріологію і цитологію нагромад
ження запасних поживних речовин 
у насінні рапсу. Результати цих 
досліджень оформляються у ви
гляді кандидатської дисертації .

У Поліській зоні У РС Р на зем
лях  колгоспів і лісгоспів розташо
вані десятки тисяч так званих су
ходільних лук. В більшості ці 
луки мають дуже низьку продук
тивність внаслідок екстенсивної 
форми їх використання і майже 
повної відсутності роботи над п ід
вищенням їх  врожайності. При 
проведенні ж  відповідних агро
технічних заходів луки Полісся 
дадуть кілька тисяч додаткових 
центнерів сіна.

Ці питання набувають особли
вого значення в світлі постано.в 
партії і уряду про підвищення 
продуктивності тваринництва. То
му співробітники кафедри доцент

М  □

Ю. Єлін і асистент Ю. Криво 
лейко почали розробку теми «Г 
ботанічна характеристика су 
дільних лук Полісся УРСР». 
минулому році ЕОНИ провели І 
ботанічне обслідування суход 
НИХ лук на великих площах > 
гінського району Житомирсі 
області. Детальна- геоботані 
характеристика і попередня 
слідна робота стане основою 
розробки і впровадження зах< 
по поліпшенню сУХ0ДІ*^ьиих 
з метою істотного ПІДВИЩЄНН5 
продуктивності.

Доцент М. Рижутін працює 
питаннями створення міцної 
мової бази і боротьби з еро 
грунтів ца південному сході УГ 
Внаслідок його досліджень 
роблені заходи раціонального 
користання схильних до ерозі 
мельних угідь у сільському гс 
дарстві,  а . також  рекомендо 
кілька десятків видів рослин, 
мають високе кормове і проті 
зіпне значення.

Друковані праці з математики

спої механізації сільського госпо
дарства», прочитану доцентом 
10. Кіртбая. Лектор висвітлив ряд 
питань про систему сільськогоспо
дарських мапіин і її розвиток.

Викладачі запропонували і на
далі періодично проводиги с'и:льні 
засідання каф(!Др з обговоренням 
актуальних питань і заслуховуван
ням лекцій з економіки І оргаиіза- 
нії соціалістичного сільського гос
подарства. Г. Д Е Р К А Ч .

Завідуючий кафедрою вищої ма- 

тематики доцент І. Езрохі в 1956 
році опублікував три статті; в 
журналі «Математический сбор- 

ніпії', «Известиях Киевского поли
технического института» і в

«Трудах ИІ всесоюзного сі 
матсматиков>.

Всі статті присвячені пита 
всгановлення алгорифмів, поб] 
залишкових членів лінійних 
томірних формул наближення 
елового інтегрування, диферс 
вання і інтерполяції.

□ ,П1
п  о в II іі II о с І б н и к

Колектив співробітників к а ф ед 
ри механіки і теорії механізмів 
машин працює над складанням уч- 
боао-методичиого посібника для

розв’язання задач  теоретичіїс 
хапіки. Вже складено дві ча 
нового посібника: статику І 
матику.

/■ ,
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ЗА СІЛЬСЬКОГОСПОДАРСЬКІ КАДРИ

О БГО В О РЮ Є М О  П РО Е лТ И  
1-І ОВИХ У Ч БО ВИ Х ПЛА НІВ

в а ж л и в а  д и с ц и п л і н а
Ф і з к у л ь т у р а —

у  шостому номері нашої газе 
ти о добірці під загального назвою 
«Проекти нових учбових планів» 
була вміщена стаття декана агро- 
номічиого факультету Б. Подолі- 
ча, В Н І Н ,  зокрема, писалося: «З 
учбового плану ми виключаємо 
фізичне виховання, на що раі{;ще 
планувалось по дві години 
на тиіклеиь на [ і П курсах. 
Замість цього буде провадитись 
щоденно і в обов’язковому по- 

"V фізична зарядка перед по- 
Крім того, працю- 

чатком JL. секції».

“Т Т  "“ '■?^‘“ '^^ичиого виховання 
К аф еар а  Ф -._аД  пропозн-

1 спорті вв.  ̂ д и р ек п існ н м
Ц.Я „о відповідає ^

вказівкам  парт,, , у, .т . ,„ е ц іа л іс т ;о .
всебічної’ п:дготовкн ^ідп

В п х о д . . ,  з и ь о г - : - ^ ; - ^ ; Р а

в важ ає ,  що зам іна  з а , р ,  еу-перечить 
внховаиню зарядко ,о ,’я , „ у  
завданню , передбгч»!цпе  п ід г о т у в а т и  
нових учбових плпі,І5,.зі комплексу 
студентів в р г а й в -р о а р я д п н к ів  з 
ГПО, спортсу- ___

XII СТУДЕНТСЬКА НАУКОВО-ВИРОБНИЧА

різних видів спорту, Я К  це перед
бачено програмою, однією лише 
зарядкою неможливо. Ранкова з а 
рядка є лише допоміжним' засо
бом у цій підготовці.

Що стосується роботи спортив
них секцій, то вони переповнені 
студентами старших курсів. Отже, 
студенти І і II курсів зможуть 
заГгматнся лише зарядкою. Крім 
цього, спортивні бази, інвентар і 
внкладацькиіі склад не зможуть 
забезпечити учбово-тренуваль
ний процес лише в другій полови
ні дня.

Виходячи з вищезазначеного, 
мн вважаємо, що виключити з а 
няття по фізичному вихованню і 
спорту з учбового плану І замінити 
їх ранковою зарядкою — не
припустимо.

Викладачі кафедри фізич
ного виховання і спорту: 

в . ЗА ЇК А , В. ДЕМ УС, К. ЗІГ- 
М У Н Д, В. Д Р И Н Ь . Д , М А Р’Я 
Н О ВС ЬК И И  і інш

Ближче д о  виробництва
Виконуючи рішення XX з ’їзду КПРС К-ягЬрпп» 0,^0 гг« •- 

зробили для  зближення учбового п р о а д ^  з ^ б ш ш т в о м  
факультет, механізації с^оціалістнчного/ сіль ького ™

К. л и З А Н .
студент II курсу факультету м еханізац ії 
соціалістичного сільського господарства

У формуванні кваліфікованих 
спеціалістів соціалістичного сіль
ського господарства иадзвичаГіно 
важливу роль відіграє участь 
студентів в науковій роботі 
вузу. Тільки допитливе навчання, 
пов’язане з експериментальними 
дослідженнями, може забезпечити 
підготовку досвідченого я гроном а. 
лісівника, інжсіїера.

Кафедри нашої академії поряд 
з учбовою роботою виконують 
важливі наукові дослідження в 
різних галузях сільськсгосподар- 
ської науки. В цій справі беруть 
участь і чимало студентів, які сво
їми експериментами прискорюють 
виконання тематики кафедр і а к а 
демії в цілому. Величезну допо
могу полають студенти при здій
сненні виробничої перевірки ви
сновків і пропозіщін кафедр по 
поліпшенню сільськогосподарсько
го виробництва.

 ̂ Маукова діяльність студептіп 
щорічно підсумовується на сту
дентських наукових коііференціях.

Днями відбулася XII студент
ська науково-виробнича конферен
ція на факультетах агрономічно
му. економіки і організації соціа
лістичного сільського господарсгва 
та агрохімії і грунтознавства.

Иа першому пленарному з а 
сіданні було заслухано дві допові
ді: «Марксизм'ленінізм про форми 
переходу до соціалізму в різних 
країнах» (доповідачі І. Гармашюк 
і В. А^ілько, студенти П курсу агро
номічного факультету) і «Шляхи 
зниження собівартості тракторних 
робіт МТС:» (доповідач Г. Фтомов, 
студент V курсу факультету еко- 
но.міки і організації соціалістично
го сільського господарства), в яких 
викладено багато нового, цікавого 
матеріалу.

На секційних засіданнях було 
прочитано 28 доповідей.

КОНФ ЕРЕНЦІЯ
декілька номерів гібридних роз
щеплень ярової пше!іиці, які не
забаром ві:пробовуватим\'тося у 
виробничих умовах. Л. Костючен- 
ко досліджував місневі сорти ку
курудзи Бахмацького райсіїу Чер
нігівської області і рекомендує ви
вчені ним краиіі сорги для природ
них умов даного району. Л. Глеба 
зайнявся питанням с.Форм\ вання 
ночатків кукурудзи». Нін теж 
одер/кав цікаві дані.

Під керівництвом поофесира 
М. Колесника сгудс-нт Чсргік 
протягом трьох років працював 
над темою йВикористан’.ія медс- 
нпсу фацелії на силос в суміші 
з силосними культурами кукуруд
зою і СОНЯШІІИКОМ». Вігі прийиі.)3 
до висновку, т о  кормові суміш: з 
фацелією можуть бути використа
ні на корм худоиі в силосованому 
вигляді. Фацелія добре силосуєть
ся під час масового цвітіння в 
суміші з кукурудзою або соняш
ником.

Студент І'І. Івончик під керів
ництвом професора Л. Мнхалпи- 
ського розробляв тему «Вплив 
у.мов живлення на розвиток і уро
жай к>кvpyдзи^^. Дані досліджень 
показали, що. застосовуючи під- 
кормку в період другого рихлення 
і цвітіння, фосфорно-калійні доб
рива скорочують вегатаційннй пе
ріод і позитивно впливають на 
формування початків кукурудзи.

Були також заслухані доповіді 
студентів Г. Перепеляка. Г. Шу- 
тенка і Л. Гіля.

П р о ^ к і с т ь
л е к ц і й

проф. в.
Лекція — найважливіша ланка 

У навчальному процесі. Вона при
щеплює студентам комуністичний 
Світогляд, дає  настанови для  пра
вильного розуміння наукової дис
ципліни, основний фа'ктичний мате
ріал і його узагальнення.

Основні вимоги до лекції: н а 
уковість, партійність, систематич
ність, її виховна спря.мованість, д о 
ступність викладу, свідомість з а 
своєння, врахування особливостей 
аудиторії.

В лекції потрібно висвітлювати 
основні поняття з даної дисциплі
ни і вказувати напрям її  деталь
ного вивчення. Лектор зобов’я з а 
ний підходити історично до роз
криття подій і фактів, показувати 
Процес розвитку науки, найновіші 
досягнення радянської і заруб іж 
ної науки, шляхи дальшого д о 
слідження в даній галузі. В лекції 
треба висвітлювати не лише з а 
гальновизнані положення, але й 
^ ! ! ! ^ ^ ^ ^ н т а н н я .

сона.^редц“ проф. В. Левін-
словити свої І читачів ви-
внсоїтлеиих з приводу
стисвоїпооп^НгІ-"®*™®^^“  ̂ і вне- 
пя ЯКОСТІ В . „ , „  ^ ' *^0Д0 поліпшен- 

““«ладання в академ ії.

Левінсон
Велика заслуга лектора, якщо 

він з.мо'же викликати у студентів 
інтерес до висвітлюваного питан
ня, до  вивчення не лише підручни
ків, а и монографій, журнальних 
статей тощо. Щоб полегшити сту
дентам самостійну роботу, необ
хідно до  кожного розділу курсу 
вказувати додаткову літературу.

Лектор вищого учбового зак л а
ду  — це учасник наукових дослід
жень, узагальнювач досвіду інших 
авторів і новаторів виробництва.

В лекціях необхідно" показати 
ідеологічні основи передової р а 
дянської науки і одночасно вИ'Крн* 
ватн реа'кцінну с)^ь буржуазних 
теорій.

Лекція повинна виховувати у 
студентів палку любов до соціалі
стичної Батьківщини і ненависть 
до її  ворогів. Не знижуючи теоре
тичного рівня даної науки, лектор 
зобов’язаний наводити приклади : 
з інших областей, близьких до про
філю даного факультету, розкри
вати значення майбіт-ньої діяль
ності студентів для успішногс 
будівництва комунізму.

Ж иве слово, відносини з ауди
торією. емоції лектора посилюють

Агрономічна секція
Великий інтерес викликала д о 

повідь «Вплив бактеріальних доб
рив на урожай і якість картоплі», 
зроблена студенткою IV курсу аг 
рономічного факультету Героєм 
Соціалістичної Прані М. Шиян 
(керівник асистент Д . .Бахто). Д о 
сліди М. Шиян проводила на по
лях учбово-дослідного господар
ства «Теремки». Дані досліджен
ня показали, що при застосуванні 
бактеріальних добрив урожай кар 
топлі підвищується на ЗО — 38 
центнерів з гектара, тобто на 12— 
15 процентів.

Студентка цього ж  курсу 
Л. Лисенко вивчала компоненти 
ущільнених посівів. ї ї  досліджен
ня (керівник асистент М. Петрен
ко) довели, що ущільнені посіви 
кукурудзи з баштановими і бобо
вими культурами збільшують ви
хід на 10СО — 1300 кормових 
одиниць з гектара, а також поліп
шують якість кормів, збагачуючи 
їх білками.

Актуальні наукові проблеми 
розроблюють студенти агрономіч
ного факультету під керівництвом 
професора М. Зеленського. Так. 
П. Коротін, вивчаючи міжсортову 
гібридизацію пшениці, одержав

Оакція агр о х ім ії  
і грунтоанааотва

Д ев ’ять доповідей було прочи
тано на секції агрохімії і грунто
знавства.

Учасники конференції, обгово
рюючи доповіді, відзначили, що 
всі науково-дослідні роботи сту
дентів актуальні, тісно пов’язані 
з виробництвом і проводились в 
колгоспах, учбових господарствах 

: І дослідних станціях різних райо
нів України. Всі доповіді позитив
но оцінені і рекомендовані до дру
ку.

Особливої уваги заслуговують 
роботи студентів Н. Г ліш енко (ке
рівник доцент В. Калюжний), яка 
досліджувала грунти колгоспу 
ім. ‘Ж данова  Сквирського району 
і шляхи підвищення їх родючості’: 
Г. Ярич і Ю. Швігдак {керівник 
професор П. Гірко), які вивчали 
вплив _ добріів і попередників на 
урожай і якість озимої пшечиїїі в 
умовах Полісся УРСР.

З  великим інтересом була з а 
слухана доповідь студента П. Обій- 
кина, присвячена грунтам колгос
пу ім_, Кірова, Бишевського райо
ну. Київської області. Доповідач 
показав, що в землекористуванні 
колгоспу велика кількість різно
манітних грунтів. Глибока оранка, 
яку колгоспники на деяких ділян
ках повсюдно проводять, Обез- 
сгруктурює грунт.

Учасники конференції рекомен
дували карту грунтів надіслати а 
колгосп, що допоможе колгоспни
кам підвишити родючість грунтів.

ІД’кароіо була н доповідь сту
дента Ф. Татопчука (керівник д о 
цент Л, Бскеювський) пр,' пересУ' 
вання персика на північ.

Всі доповіді б \ли  ілюстровані 
трбліщями. грунтовими картами, 
графіками, фотозиі'іками.

Секція економіки  
і організації  

соц іалісти чн ого  
СІЛЬСЬКОГО господ арства

На секції було .-іпоблсно 9 д о 
повідей, побудованих на прикладі 
конкротпи\ МТС, радгоспів і к о л 
госпів.

З  велі.'кою >вагою і інтересом 
прослухали присутні доповідь сту
дента II курсу Лі Флн Хая «Лг- 
рарпі перетворення в Китайській 
М а ро д н і і і Рос п у б л і ц і ■•>.

Цікавою була доповідь стул^'И- 
та V курсу 10. Л\акаренка «Еконо
міка і організація молочного тва- 
ринніштва в колгоспі ім. Каганови
ча, К иєво-Сеятошинського району. 
Київської області», який глибоко 
й детально дослідив даче госпо
дарство під час про.^дхкеніїя в и 
робничої практики. Він вивчив з а 
трати праці на одиницю тварин- 
иицької продукції, продуктивність 
пращ доярок, займався хрономіїт- 
ражем робочого часу доїння і:орів. 
На основі такого дссліджєн:їя М а 
каренко прийшов до ві'сниску про 
необхідність приведення її дію не
використаних резервів, що П’ДЗИ- 
ЩНГЬ продуктивність праці кол- 
ГОСПНИК'В. підніме економіку ГОО' 
подарства на вищий рівень.

З  хорошими доповідями висту
пили також студенти V курсу 
А. Ліушрук, І. Луканьов, І. Д\сс- 
ковко, В. Вержанськии. І\^ курсу— 
К. Мар.хотко. В. Дміїгренко. ПІ 
курсу ~  Г. Кравченко, в допові
дях яких знайшли відображення 
питання собівартості тракторних 
робіт і шляхи її зниження, органі- 
зац:я 1 оплата праці в рільництві 
цукрових радгоспів, перспективи 
розвитку окремих радгоспів \ 
шостій п’ятирічці.

_ Конференція .мала і'і ряд недачі- 
к:в. Зокрема, слід вказати на ма- 
лочнсленність студентського колек
тиву, який брав ічасть у і.ленар- 
них 1 секційних засіданнях. Це є 
показником слабої діяльності 
п^-1 по залученню студєіітів до 
наукової роботи.

Наша академія має великий ко
лектив професорів і викладачів, 
які 31 знанням справи .можуть при
щеплювати студента.м любов до 
науки. На цьому поприщі слід 
багато попрацювати як студент
ському на>'ково.му товариству, так  
і завідуючим кафедрами, деканам, 
ректорату і гро.мадськнм організа
ціям академії.

враження від змісту лекції, сприя
ють кращому розумінню матеріа
лу, підвищують інтерес студентів 
і пробуджують у них глибокі пере- 
жИ'Вання. Лектор, який розуміє 
красу природи, красу радянського 
ладу, внесе це естетичне ставлен
ня і в ту науку, представником 
якої він є.

З а  змістом лекцію не треба пере
творювати у грунтовний виклад з 

■усіма деталями і довідковими зве
деннями, що затушовз'ють основ
ну наукову суть даної теми.

Форма лекції також має зн а
чення. Великим успіхом користу
ються ті лектори, які наукову пов
ноцінність та ідеологічну витрима
ність лекцій поєднують з живою і 
цікавою формою викладу, і, нав
паки, лекції великих вчених не 
мали успіху, якщо вони читались 
монотонно й скучно, без піднесен
ня й захоплення, якщо в них була 
відсутня яскравість І образність 
викладу. Такими, наприклад, були 
лекції Ньютона, якого студенти 
відмовлялися слухати. Зустріча

ються також лекції, блиск^-чі за 
формою, але убогі щодо змісту. 
Ст\дентн швидко розчаровуються 
в пустому красномовстві, пишно
мовних виразах, риторичних окли
ках, що не мають міцної основи.

Серйозне значення має побудо
ва кожної лекції. Готуючись до 
лекції, необхідно точно обмс- 
Ч<итн матеріал даної лекції, п ов 'я 
зуючії його з минулим і наступним 
матеріалом;- визначити порядок 
викладу матеріалу: заздалегідь
визначити, які положення важко 
сприйматимуться студентами; на 
основі викладеного підготувати 
короткий конспект даної лекції.

У підготовці конспеа<ту лекції 
пі в якому разі не моліна обмежу
ватись лише за.гальними нзвчаль. 
ними посібниками; обов'язкова ще 
глибока робота над вітчизняною і 
зарубіжною літературою, моногра
фіями, журналами.

Лектор швидко втрачає аатори- 
'гет у  студентів, якщо він внк іа-  
дае  лише те, що є в підручнику., 
а ІНОДІ 1 в меншій мірі,

Про тему лекції краще пові
домляти студентів заздалегідь.

Кожна лекція взагалі повинна 
становити щось ціле, закінчено, 
охоплювати ту чи іншу тему або 
цілу частину великої темн.

Кожна лекція мусить маги 
свою структуру: вступну частину; 
основний зміст і короткі висновки.

До складу вст\тіної частини .мо
же входити: чітка назва теми лек
ції. зв 'язок  з пройденим матеріа- 
■том, значення нової теми для к у р - , 
су взагалі, коротке формулювання 
основного плану лекції. Такий 
Ест\п краще мобілізує увагу сту
дентів.

Основнніі зміст не можна пере
вантажувати фактичним матеріа
лом. цифрами, цитатами, плаката
ми та ін.

В кінці лекції формулюються 
короткі висновки, які резюмують 
зміст лекції, полаються вказівки 
для  да.іьшої самостійної роботи 
над питанням.

(Д ал і б у д е).
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Б е з п ід с т а ш іи і і  т$иияток

Згідно з Положенням про осо
бистий розподіл молодих спс- 
ціалісттів, які закінчують виші і 
спеціальні середні учбові заклади, 
кожному з них вказується місце 
роботи, посада, розмір заробітної 
плати та можливість забезпечення 
житловою площею.

На ж аль ,  досі на лісогосподар
ському факультеті це Положення 
не провадиться в життя: випуск
никам вказувалось лише обласне 
управління, а все інше — на місці.

Не так  давно з ректорату і де 
канату повідомили, що в цьому 
навчальному році випускників лі- 
сагоспо д а рського ф а ку л ьт ету бу - 
д р ь  розподіляти, дотримуючись 
цього Положення. Але незабаром 
у деканаті сказали, що міністер
ства не мож>ть дати 'таки х  даних.

Цікаво, чому ж ці міністерства 
і наш факультет є винятком? Адже 
цього в Положенні не сказано. 
Інші ж  факультети іі міністерства 
Своїм випускникам такі дані пові
домляють.

Ми, студенги V курсу лісогос
подарського факультету, просимо 
ректорат і деканат прикласти м ак 
симум зусиль, щоб після закінчен
ня академії спеціалісти лісового 
господарства точно знали, де вони 
будуть працювати, а не чекали по 
півроку в обласних управліннях, 
коли ж , нарешті, з 'явиться вакан т
на посада, як це було з деякими 
нашими попередниками.

М. П О Г РЕ Б Н Я К , 
студент V курсу лісогоспо
дарського факультету.

З а  традицією зимовиії 
спортивний сезон в а к а 
демії в ідкривається л и ж 
ною естафетою. Цього 
разу вона відбулась в 
Голосієво напередодні 
Нового раку. Чоловікам 
потрібно було проііти чо
тири етапи По 5 кіломет
рів, жінкам — три етапи 
по З кілометри.

Дистанція. розмічена

Судді . оголошують; 
перше місце завоювала 
команда факультету еко
номіки і організації сіль-

Лижний

К оли ж  будуть  вентилятори?
Як добре працювати в кімнаті 

з чистим, свіжим повітрям! І н а 
впаки, важко висидіти навіть го
дину в приміщенні, що не провіт
рюється. А наші студенти змуш е
ні працювати саме в таких умо
вах, бо в академії в жодному чи
тальному залі немає вентиляторів. 
Особливо важке повітря ввечері. 
Застосувати ж  якісь інші методи 
провітрювання, крім вентиляторів, 
неможливо через страшенні про
тяги.

Про установку вентиляторів не

раз просили працівників адміні
стративно-господарської частини. 
Але справа далі обіцянок не 
пішла.

Шановні тт. Шитов і Миро- 
ненко, поросимо через газету дати 
відповідь на питання: «Чи будуть 
встановлені в наших читальних 
залах вентилятори і коли?»

3 .  ЗВЯГІНІХЕВА, 
працівник читального залу, 

студенти: Б. Ж Е Р ІІО К Л Ю Є В , 
Д. О Н И Щ ЕН К О , Л\. К ІІС Л П И  
та інші.

Слідами наш их ви.спі))плв 

„Поліпшити побутові умови студентів“
в К“ 12 нашої газети від 24 недоліків у  побутовому обслужу-

яскравимн прапорцями, 
простягнулась вздовж 
учбових корпусів, заглиб
лювалась в ліс. /ішла по 
пересічені іі місцевості.

15 годин ЗО хвилин. На' 
стадіон для участі в з м а 
ганнях з ’явились коман
ди чоловіків і жінок від 
всіх факультетів (факуль
тет механізації соціалі
стичного сільського гос
подарства виставив дві 
чоловічі команди). Дано 
старт. І иа дистанції з а 
в 'язується гостра спор
тивна боротьба. У жінок 
першою до фінішу при
йшла через 16 хвилин 15 
секунд студентка И кур
су факультету економіки 
і організації сільсько
го господарства Є. 
Коваль. Прийняла еста
фету на другому етапі
В. Бондаренко.

Чи утримається л і 
дерство в настінних ета 
пах за  командою еконо
містів? Але ось на д р у 
гому етапі першою фіні
шує студентка лісогоспо
дарського факультету 
Г. Овсієнко. Щоб еконо- 

, містам виграти перше 
місце, студентці А. BOv^O; 
щенко. яка йде третій 
етап, потрібно л іквіду
вати розрив у 13 секунд. 
І вона цього добилась! 
Фінішувала А. В оло
шенко раніше команди 
лісогосподарського ф а 
культету на 27 секунд.

ського господарства з 
результатом 50 хв. ЗО 
сек.; друге місце посіла

зультат для  початку се
зону. ^

З а  друге місце без 
конкуренції вела бороть
бу команда лісоінжеиср' 
ного факультету (П овар
чук. Васильченко, Дани- 
Л Ю К ,  Задорожний) —
1 год 27 хв. 15 сек. Т ре
тє місце розігрувалось

с е з о н

листопада 1956 року була надру
кована стаття під заголовком «По
ліпшити побутові умови студентів», 
в якій йшлося про те, що в гурто
житках невистачає побутових к ім 
нат. є перебої в постачанні газом, 
не гає кімнат для сушіння і пра- 
сч'іїіння білизни, в гуртожитках 
Л'Ь 2 і Л? З немає шаф для збере
же! ия продуктів, вішалок для 
ОДЯГУ, етажерок для  книг, погано 
обладнаний медпункт.

Начальник господарського від
ділу академії т. Л\ироненко пові
домив редакцію, що факти, в к аза 
ні в статті, мали місце. З ар аз  вж и
ваються заходи щодо л 'квідації

команда агрономічного 
факультету (Л. Киценко,
Г На\'МЄико. Д. Трав ян-
ко) — 50 хв. 48 сек.; т ре 
тє __ команда лісогоспо
дарського факультету 
(Л. Риченко. Г. О всієн
ко. А. Макаріна) — 50 
хв. 57 сек.

Швидше всіх пройшла 
трьохкілометров^ д и 
станцію найсильніша
лижниця академії сту
дентка III курсу ф акуль
тету механічної техноло
гії деревини є .  Грисюк 
14*хв. 58 сек., але вона 
не змогла витягнути свою 
команду в число призо
вих, тому що інші учас
ниці На решті етапів по- 
казал}[ час більше 18 
хвилин.

У чоловіків впевнено 
йшла на перше місце на 
всіх етапах команда ф а 
культету механізації со
ціалістичного сільського 
господарства в складі 
І. Лисенка, М. Голуба, 
Р, Вознюка і І. Рабіно- 
вича. ї ї  результат 1 год. 
23 хв. 50 сек. Рабінович 
першим закінчив ком анд
ну гонку і показав  к р а 
щий час — 19 хвилин 41 
секунду. Непоганий ре-

між другою командою 
механіків і економістами.
Перемогли

(Яресько.
Макаренко,
1 год ЗО хв. 4ІСЄК.

У комплексному зал і
ку перше місце завоював 
факультет економіки 
сільського господарства 
4 очка, друге — агроно
мічний — 6 очків. т ре 
те _  друга команда ме
ханіків — 7 очків.

Л и ж н а  естафета була 
першою перевіркою по
становки учбово-трену
вальної і організаційно- 
масової роботи на фа-- 
культетах. Вона виявила 
найсильніші команди і 
окремих лижників, які 
захищатимуть честь а к а 
демії на міських зм аган 
нях.

Одночасно естафета 
п оказала і слабкі сторо
ни нашої роботи — ві;)- 
сутність достатньої кіль- 
косгі я к іс н и х ' 
лиж', лижних че
ревиків, палок 
тощо, довге роз
качування в ід

повідальних за фізичну 
культуру і спорт, а тако;к 
бюро ДС Т . внаслідок чо- 
го команди комплектува
лись без їх участі, як иа 
лісогосподарському фа. 
культеті, в команди 
були заявлені кращі.лиж. 
'ники .факультету (еконо- 
мікн і організації сіль
ського господарства).

Завтра  в Г^ _
' '"̂ ОСІ£;

відкрит,
еста_

■ва --—''иіиїв ау-?;
Змагання поої ' 

-пал. Л„ж,
МІ :

гру'
(4:

механіки буде прове;

' и

Дискаленко, 
Сябро) — ’" з  колективів

^ЖНики
; \ р  в»сту„лягь "

’ чолові,
nepujj

^;іМ’ складі5

( З Х ^   ̂  ̂ »'иоч(, 
(У за.

З жіночі кс^ чоловічі 
У наших 

всі підстави внступЖ/в е ■ 
цих відповідальних змг- 
ганнях краще, ніж у по
передні роки.

0 .  ФЕДОРЕНКО.

старший викладач 
федри фізичного Ш‘ 
ховання і спорту ана' 
демії.

ванні студентів. В ж е виготовлені 
шкафчики для  побутових кімнат 
в гуртожитках №  2 і ХеЗ, обл ад н а 
на сушилка, відкрито пункт Тро
їцького банко-прачечного тресту 
для прання особистої білизни сту
дентів, найближчим часом буде 
підведена гаряча вода. М едич
ний п \и кт  обладнано крі
слами, столами, стільцями, тумбоч
ками. Д л я  гуртожитків №  2 І №  З 
зараз виготовляється 2оО вішалок, 
250 етажерок, 300 карнизів для 
вікон, проводиться ремонт шаф, 
дверей, кватирок, вікон, стільців 
тощо. Газ у гуртожитки буде д о 
ставлятись безперебійно.

Змагання важкоатлетів

„Наша газета сіра і нецікава“
П ід такою назвою в 13 на

шої газети від І грудня 1956 року 
був надрукований огляд стінної 
газети факультету економіки і о р 
ганізації сільського господарства 
«Агроном-економіст». Критика в 
адрес газети визнана на зас ідан
ні редколегії правильною.

Як повідомлено редакцію, ре д 
колегія «.Агронома-економіста» 
вжила заходів щодо поліпшення 
змісту і художнього оформлення 
газети, перетворення її в бойовий 
орган партійної, комсомольської і 
профспілкової організацій факуль
тету.

Н едавно відбулась особисго- 
командна першість нашої ак ад е 
мії з важкої атлетики. Перше міс
це завоювала команда факультету 
механізації сіль
ського господарства (14 очків),  
друрс; — команда лісоїнженерно- 
го факультету (16 очків). третє _ 
команда факультету економіки і 
організації соціалістичного сіль
ського господарства (28 очків),  
четверте — команда факультету 
механічної технології деревини 
(29 очків) і п’яте — команда ф а
культету електрифікації соціалі
стичного сільського господарства 
(41 очко).

Слід відмітити, шо такі ф а 
культети, як  агрономічний. _ лісо
господарський т а  агрохімії і грун
тознавства, не взяли участі у зм а 
ганнях, хоч можливості для цього 
були. Ц е  трапилось тому, що на 
вищезазначених факультетах не 
приділяється уваги важкііі атлетн- 
ці.

Перші місця і звання чемпіо
нів академії на 1956 рік з вагових 
категорій завоювали М. Вінннчсн-

— студент IV курсу факульте
ту механізації соціалістичного

сільського господарства, його ре
зультат 290 кг в сумі класичного 
триборства (у важкій  вазі) ;  М. В е
личко — студент III курсу ф акуль
тету механізації соціалістичного 
сільського господарства', ного ре
зультат 275 кг (у напівважкій в а 
зі) ;  Б. Шевчук — студе]іт II кур
су факультету механізації соціа- 
лісгичиого сільського господарст
ва, 277,5 кг (у середній вазі); 
М. Сівак — студент IV курсу ф а 
культету механізації соціалістич
ного сільського господа.рства, 
277,5 кг (у наїпівсерсдній вазі); 
Л . Асаулюк — студент 1 курсу ф а 
культету економіки і організації 
соціалістичного сільського госпо
дарства, 262,5 кг (у легкій вазі); 
В. Стефановський—студент 1 кур
су лісоінженерного факультету, 
205 кг (у напівлегкій вазі) ;  О. К о 
тов — студент II курсу л ісоінже
нерного факультету, його резуль
тат  157,5 кг (у найлегшій вазі) .

А. Р У Д Е Н С Ь К И И . 
------о ----

К Р О С В О Р Д
По горизонталі:

2. Напій, одержаний видавлю 
ванням різних плодів і ягід. 
5. .^\opcbкc Грузове судно для пе
ревезення лісу. 6. Шкідник куль
турних дерев та кушів з підряду 
рівнокрилих. 7. Хвороба дерев. 
9. Реакція  осадження еритроци
тів. II .  Права притока Волги. 
13. Птах з ряду горобиних родини 
воронових. 15. Ж и тло  звіра, зроб
лене в землі. 17. Виріб цеху шир
вжитку з деревини. 18. Вулканіч
ний, покритий снігом, прс-сгір у 
Туреччині. -.19. Спосіб догляду за 
лісокультурами, розроблений Ус
пенським. 21. Один з видів меблів. 
22. Звірок з ряду комахоїдів.

По вертикалі: 
Сукупність технічних

С клав  студент IV курсу 
тісогоспо да рського факультету

К. Л И С Е Н К О .
спрямованих на складання план> 
лісового господарства. 3. Частина 
плоїці річної лісосіки. 4. Цінне 
дерево з родини соснових, б. Ч а 
гарник з родини- розоцвітних. 
10. Птах з ряду гусеії, роду Гала- 
газ. 8. Складова частина стовбура 
дерева. 12. Система поранень, 
нанесених ріжучим інструментом 
на поверхні стовбура хвоііного 
дерева з метою одержання живн- 

М. Низькосортна штучна оліфа, 
виготовляється з нафти. 

16. Вид обробітку грунту. 17. М у
зикальна ііота. 20. Форма рельєфу, 

дій, створена розмивом води.

ЦІ
яка

К о н ф е р е н ц і я  ДОТ  
„ Б у р е в і с н и к “

Відбулась звітно-виборна кон
ференція Добровільного спортив
ного товариства академії  «Буре
вісник».

Делегати конференції критику
вали роботу ради і ї ї  голови 
В. Пушка, за слабке керівництво 
спортивною роботою, за в ідсут
ність зв ’язку з комітетом комсо
молу і профкомом.

Багато делегатів вказували на 
необхідність покращання матері
альних у.мов для  занять спортом, 
зокрема встановлення гарячого 
душу, придбання спортивного ін
вентаря і спортивної форми, зн ач 
но поліпшити з'чбово-тренувальннй 
процес і ріст спортивно-технічних 
результатів.

А. М НТЯЙ.

На першість вузів 
з класичної боротьби

Д ням и в спортивному клуб 
Київського інституту громадяя 
ського повітряного флоту були прї 
ведені змагання на першість облас 
ної ради Добровільного спортіїЕ 
ного товариства «Буревісиикз 
класичної боротьби.

У змаганнях взяли учасг 
команди інститутів: фізичної куль 
тури, громадя]іського повітряног 
флоту, ін;кенерно-будівного, пол 
технічного, нашої академії  та  ік 
всього десять спортивних колекті 
вів.

Перше місце зайняла команд 
інституту фізичної культури (1 
очків),  друге — спортсмени пол 
технічного інституту (20,5 о-чка 
третє — команда нашої академ 
(21 очко).

З спортсменів академії  доб| 
проявили себе студенти Б. Сажо 
(НІ курс факультету економік» 
оргаиі.^ації соціалістичного сіл 
ського господарства), О. Корв: 
(III курс лісоінженерного факул 
тету). В. Шевчук (Н І курс Ф 
культету механічної технолої 
деревини), І. Горенко (IV кУ 
факультету електрифікації coui 
лістичного сільського господа 
ства),  М. Рож ков (I II  курс ліс 
інженерного факультету).

П оряд  з цим треба відмітИ 
недисциплінованість сгудента Вз 
чнцького, який в перший день зм 
гань боровся без поразок. Одн 
на другий донь він запізнився 
зваж ування  і не був допушеН 
до  змагань. Через це ми зам'^ 
другого місця зайняли третє, п[ 
гравши команді політехнічного 
CTHTyiv півочка. ^

Б. ЮДИЦЬКИЙ

Д О  В ІД О М А  ЧИТАЧІВ  
При р ед ак ц ії «З а  сільська 

господарські кадри.'? орга>'^ 
вано літературний гурток 
ріпник кандидат філологіч»^ 
наук 3 . Я. Л Ібм ан ). Заііис і'Р 
падитьсл щ одня. ..

П ерш е заняття гуртка 
будеться в понеділок, 7 
о 16 год. в приміщ енні реда**' 
(корпус №  1. кімната З О к ^

Редактор В. МОЙСЕ^^^^

Г азета виходить щ осуботи. Київ, Голосієво, 41, Українська сільськогосподарська академ ія , тел. 4-81-67, 5-91-06. К ім ната ЗО.
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